
 

KULTUURI- JA NOORSOOTÖÖKOMISJONI TEGEVUSARUANNE 

 

Kultuuri- ja noorsootöökomisjon tegutses koosseisus: 

Märjamaa vallavanem Villu Karu, 

Märjamaa haridus- ja kultuurinõunik Tõnu Mesila, 

Märjamaa Valla Rahvamaja juhtaja asendaja Ene Klaus, 

Märjamaa vallavolikogu liige Andres Elmik, 

Märjamaa vallavolikogu liige Darja Lehtsalu, 

Märjamaa vallavolikogu liige Teet Tomson; 

Vigala vallavolikogu liige, Kivi-Vigala Rahvamaja juhataja Heli Lints, 

Vana-Vigala rahvamaja juhataja Astra Põlma, 

Vigala vallavolikogu liige Jüri Nisumaa. 

 

Toimus  5 koosolekut. 

 

Esimesel koosolekul otsustati teemade ring, 

mida arutatakse: 

 

Teemasid arutati järgmistel koosolekutel: 

Arutada osavalla ülesandeid kultuuri- ja 

noorsootöö korraldamisel 

- 

Vaadata üle olemasolevad korrad,  mis 

reguleerivad avalike ürituste korraldamist 

 

- 

Arutada ja seisukoht kujundada 

mittetulundusliku tegevuse toetamise kohta valla 

eelarvest  

 

24.03.2017 koosolekul, protokoll nr 2. 

Arutada laste ja noorte sihtkapitali, haridus- ja 

spordistipendiumide maksmise ühtlustamise üle, 

võrrelda kummagi valla kehtivaid kordasid 

 

24.03.2017 koosolekul, protokoll nr 2.   

28.04.2017 koosolekul räägiti sportlaste 

tunnustamisest. 

Arutada sporditöö korraldamist 

 

24.03.2017 koosolekul räägiti põgusalt spordi 

rahastamisest, 28.04.2017 koosolekul sportlaste 

tunnustamisest. 

Arutada noorsootöökorraldust 

 

7.04.2017 koosolekul, protokoll nr 3. 

Ajaressursi olemasolul arutada EV 100 

tähistamist,  külaliikumist ja tunnustamist.  

 

Külaliikumise rahastamisest kõneldi põgusalt 

24.03.17 koosolekul MTÜ-de rahastamise korra 

juures.  

EV 100 ja ürituste kalendrist räägiti 7.04.2017 

koosolekul, protokoll nr 3. 

Raamatukogude töökorraldus (otsustati teemat 

komisjonis eraldi mitte käsitleda), 

raamatukogude tegevuse alusdokumendid  (ei 

määratletud kui prioriteeti, sest tegevust 

reguleerivad asutusepõhised dokumendid) 

28.04.2017 koosolekul, protokoll nr 4. 

Rahvamajade töökorraldus  (otsustati teemat 

komisjonis eraldi mitte käsitleda) 

19.05.2017 koosolekul, protokoll nr 5. 

 

 

Arutelude tulemusena esitatakse järgmised ettepanekud:  

 

1) Mittetulunduslike tegevuste toetamist valla eelarvest 

- Võtta eesmärgiks töötada välja ühtne ülevallaline kord;  

- Valida välja need Vigala ja Märjamaa valla üritused, mida nimetada ülevallalisteks üritusteks ja  

millele eraldataks valla eelarvest raha ilma projektitaotluseta, s.t kajastada summad ülevallaliste 

ürituste real.  

- Teha ettepanek 2018. a eelarves näha ette eraldi rida Eesti Vabariik 100 tähistamise 

ettevõtmisteks.  



- Ettepanek vabatahtlikke päästjaid-tuletõrjujaid rahastada otse valla eelarvest.  

- Ettepanek - Vigala noortekeskuse projektide toetamise vahendid näha ette asutuse (V-Vigala 

Rahvamaja) eelarves.  

- Ettepanek planeerida otse eelarvesse sihtfinantseerimisena summad: Vigala kogudusele kalmistu 

hooldamiseks, MTÜ-le Jätkusuutlik Vana-Vigala Hirvepargi hoolduseks ja Kivi-Vigala 

küladekeskuse majandamiseks.  

- Ettepanek lugeda ülevallalisteks üritusteks Põrgupõhja retke toetamine; Aasta ema ja aasta isa 

valimine - ühenda need Märjamaa valla traditsioonilise 2x aastas toimuva hõbelusikapeoga; 

Vigala suvepidu; Vabariigi aastapäeva tähistamine – ühine üritus kogu vallas; Vigala muusikapäevad; 

Poti laat; Vigala võrkpalliturniir; Vigala matt (maadlusvõistlus); Korvpalliturniir „Vigala Karikas“; 

Vigala spordipäev (mõelda uus nimi, nt lahtised meistrivõistlused). 

- Ettepanek - eelarverida „Maadlus Kivi-Vigalas“, mis on mõeldud käsunduslepingu alusel tasu 

maksmiseks treenerile, viia Kivi-Vigala Põhikooli alla. Vajab kooliga läbirääkimist. 

- Ettepanek leida lahendus hoonete majanduskulude väljaviimiseks MTÜ-de toetamise korra alusel 

eraldatavast rahast kuna sisuliselt ei ole tegemist projektitoetusega, vaid püsikuludega. Eriti valla 

omanduses olevate hoonete puhul.  

 

2) Laste ja noorte tunnustamine – sihtkapital, tublimate koolilõpetajate premeerimine, 

haridusstipendium, spordistipendium 

- Koostada ühine spordistipendiumide maksmise kord. Laste- ja noorte sihtkapital edaspidi 

sportlike tulemuste eest stipendiume määrama ei hakkaks. 

 

3) Noorsootöö 

- Ettepanek -ühisvallas  võtta Vana-Vigala noortekeskusesse tööle 1,0 kohaga noorsootöötaja; 

- Kaaluda, kas mõttekam on, projektide esitamise seisukohalt, jätta Vana-Vigala noortekeskus  edasi 

Vana-Vigala Rahvamaja struktuuriüksuseks või tuua Märjamaa Noortekeskuse alla noortetoaks. 

 

4) EV 100 ja ürituste kalender 

- Pidada vajalikuks ülevallalise kultuurikalendri pidamist ja võtta eesmärgiks rakendada seda juba 

2018. aastast;  

- Ettepanek panna  valla kodulehele link Märjamaa kino kodulehel olevale filmikavale. Valla 

kodulehe kalendrisse filme enam mitte panna.  

- Valla väljaantavas seinakalendris märkida ära vallale olulised iga-aastased üritused (nagu seni 

Märjamaa kalendri puhul ka tehtud on). 

 

5) Sportlaste tunnustamine 

- Ettepanek töötada välja uue valla spordistipendiumide taotlemise ja maksmise kord võttes aluseks 

Vigala valla tänase korra, kusjuures kaaluda vanuse alampiiri lisamist ning kaaluda järgmise 

klausli lisamist: „Kui taotlejaid on rohkem kui rahalisi vahendeid, siis eelistatakse 

olümpiaalasid.“ 

- Ettepanek -  spordistipendiumide kätteandmiseks korraldada pidulik tunnustusüritus, kus 

tunnustatakse ka parimate sportlaste treenereid.  

 

6) Raamatukogud 

- Ettepanek - kaasajastada raamatukogude kasutamise kordasid; 

- Ettepanek – ühtlustada ühisvallas raamatukogude teenuste hinnad. 

- Ettepanek vaadata eelarve koostamise kontekstis teavikute raha suurendamise võimalusi. Võtta 

eesmärgiks järk-järgult jõuda üle valla Vigala tasemele. Pidada oluliseks, et Vigala 

raamatukogudel säiliks omavalitsuse toetus teavikute ostuks vähemalt tänasel tasemel ka 

tulevikus.   

- Uurida, kas Kivi-Vigala raamatukogu ruumide renoveerimiseks saanud EASi toetus võib saada 

teatud aja jooksul takistuseks raamatukogu muutmiseks haruraamatukoguks.  

 

7) Muud teemad 

- Võtta eesmärgiks jätkata uues vallas ühe iganädalase ajalehega. 

 

Komisjoni protokollide põhjal koostanud 

Janika Liländer 

23.05.2017 


